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Az újság megjelenését támogatta:

A mandátumot szerzett képviselők is átvették megbízóleveleiket 
a képviselő-testület júniusi ülése előtt

Tata Város Önkormányzat Kép-
viselő-testülete június 26-án tar-
totta soros ülését a Városháza 
dísztermében, ahol a képviselők 
ezúttal 13 napirendi pontban hoz-
tak döntést.
Az ülés előtt került sor az egyéni 
választókerületekben és a kom-
penzációs listán mandátumot 
szerzett képviselők megbízóle-
veleinek átadására. Michl József 
polgármesternek, valamint a len-
gyel, német és roma nemzetiségi 
önkormányzati képviselőknek a 
Helyi Választási Bizottság elnö-
ke, Vámosi László június 18-án 
adta át a megbízólevelet. Ezt kö-
vetően június 26-án megbízóle-
velét átvette:
Komondi Ágnes
Szekeres Aliz
Kvittung Dániel
Robozné Schőnfeld Zsuzsanna
Hörömpöli Éva
dr. Szerencsi Richárd
Gönczy Mihály
Bányai Tihamér
Rigó Balázs
Könyves Gusztáv és
Szalay Ildikó is.
Az Alaptörvényben foglalt ren-
delkezés szerint a 2019. évi álta-
lános választást követően a hiva-
talban lévő képviselő-testület és 
polgármester megbízatása 2024. 
október 1-ig tart. A 2024. június 
9-én megválasztott polgármester 
és képviselők megbízatása ok-
tóber 1-én kezdődik, az új kép-
viselő-testület alakuló ülésére 

október első hetében kerül sor. 
Gratulálunk a mandátumot szer-
zett képviselőknek, jó munkát és 
együttműködést kívánunk nekik 
a jövőben.
A képviselő-testület júniusi ülé-
sének elején, a hagyományokhoz 
híven idén is átadták az Év Köz-
szolgálati Dolgozója Díjat. Az el-
ismerést 2024-ben Schweighardt 
Ottóné, a Tatai Közös Önkor-
mányzati Hivatal közbeszerzési 
referense vette át. Schweighardt 
Ottóné 2009 óta dolgozik a hiva-
talnál pályázat és projekt ügyin-
tézőként. A közbeszerzés terüle-
tén megbízható, alapos szakmai 
ismeretekkel rendelkezik, amely-
re a többi szervezeti egység és 
a vezetők is bizton támaszkod-
hatnak munkájuk során. Szolgá-
latkész, szorgalmas munkatárs, 
akihez bármikor fordulhatnak a 
kollégái. Az elismeréséhez szív-
ből gratulálunk, munkájához jó 
egészséget kívánunk a jövőben!

A testület júniusi ülése a Tata és 
Környéke Turisztikai Egyesület 
elmúlt évi szakmai és pénzügyi 
beszámolójának értékelésével 
kezdődött, majd városüzemelte-
tési témában a Zöld Busz Prog-
rammal kapcsolatos napirend 
következett. Tata 100%-os visz-
sza nem térítendő támogatás 
keretében körülbelül 1,3 milli-
árd forint értékben juthat hozzá 
6 darab elektromos meghajtású 
autóbuszhoz. Ülés utáni sajtó-

tájékoztatóján a témáról Michl 
József polgármester elmondta: 
– A Volánbusz Zrt. keresett meg 
minket azzal, hogy meghívást 
kaptak egy pályázatra, melynek 
keretében Tata kaphat 6 új elekt-
romos buszt. Ennek a projektnek 
most ahhoz a részéhez érkeztünk, 
amikor az önkormányzatnak egy 
támogató nyilatkozatot kell meg-
fogalmaznia, amiről döntött a tes-
tület, és állást foglalt abban, hogy 
szeretnénk, ha ezek a buszok 
Tatára érkeznének és forgalom-
ba állnának. Ma még Magyar-
országon gyerekcipőben jár az 
elektromos autóbuszok haszná-
lata, így előre még nem láthatjuk 
pontosan, hogy ezeknek a jármű-
veknek milyen hatásai lesznek a 
helyi közösségi közlekedésre. Az 
alapján hoztuk meg a támogató 
döntésünket, hogy új, korszerű, 
akadálymentesített buszok érkez-
nek hozzánk, melyeknek beszer-
zése az önkormányzat részéről 
nem igényel anyagi forrásokat, 
az üzemeltetési költségek pedig 
nagyjából hasonlóan alakulnak, 
mint a régi buszok esetében.
Vagyongazdálkodási témákkal 
kapcsolatban a képviselők töb-
bek között egyeztettek az ipari 
park bővítésévelés és egy, a Ma-
gyar Közút Nonprofit Zrt.-vel 
megkötendő együttműködési 
megállapodással kapcsolatban 
is. Humánszolgáltatási témában 

szavaztak azokról a tájékoztatók-
ról, amelyek a Tatai Egészség-
ügyi Alapellátó Intézmény tevé-
kenységéről és a helyi  járóbeteg 
szakellátás helyzetéről szólnak. 
2013-ban Tata Város Önkor-
mányzat Képviselő-testülete 
azzal a céllal hozta létre a Tatai 
Egészségügyi Alapellátó Intéz-
ményt, hogy az ellássa az önkor-
mányzat feladat- és hatáskörébe 
tartozó egészségügyi alapellátási 
feladatokat. 2023-ban az intéz-
mény biztosította a védőnői ellá-
tást, az iskola egészségügyi ellá-
tás, a háziorvosi alapellátást a 10. 
körzetben, és az alapellátáshoz 
kapcsolódó ügyeleti ellátást kül-
ső szolgáltató bevonásával. Az 
elmúlt esztendőben a működést 
jelentős változások érintették, 
az ügyeleti ellátást 2023. május 
1-től az Országos Mentőszolgá-
lat, míg a területi védőnői ellátást 
július 1-től a vármegyei székhe-
lyi Szent Borbála Kórház vette 
át. Michl József polgármester a 
napirenddel kapcsolatban úgy 
nyilatkozott: – Kérésünkre a ta-
tabányai kórház évente beszámol 
a tatai szakrendelések műkö-
déséről, s elmondható, hogy a 
szakrendelések nagy részében az 
ellátás folyamatos és zavartalan, 
de vannak olyan rendelések, ahol 
időnként, átmenetileg orvoshiány 
van. Azt kértük most a Szent Bor-
bála Kórház vezetésétől, hogy a 

jövőben kifejezetten figyeljenek 
oda az itteni szakrendelések mű-
ködésére. Kérdésünkre emellett 
az is elhangzott: őszre várható, 
hogy a jelenlegi tatai rehabilitá-
ció átkerül Tatabányára, kiürül az 
Árpád-házi Szent Erzsébet Szak-
kórház épülete, melynek jövőjé-
ről most közösen gondolkodunk. 
Az elképzelésünk az, hogy egy 
hospice jellegű ellátásnak adjon 
majd méltó helyszínt és körülmé-
nyeket a tatai kórház.
A júniusi ülésen egyeztettek a 
képviselő-testület által alapított 
közalapítványok 2023. évi tevé-
kenységéről, illetve a felszín alat-
ti és felszíni vizek aktuális állapo-
táról, valamint az Európai Uniós 
pályázatokról és a kormány által 
biztosított támogatásokról szóló 
beszámolókról. Pályázati témá-
ban Michl József tájékoztatott 
arról, hogy egy Interreg program 
keretében benyújtott sikeres pá-
lyázatnak köszönhetően hama-
rosan az Angolparkban található 
műemlékek felújítását fogják 
elvégezni, és humán területre is 
nyert a város 100 millió forintot, 
melynek felhasználása a helyi 
kulturális, szociális feladatok el-
látását fogja segíteni.
Június 26-án a képviselők utolsó 
napirendi pontként zárt ülés ke-
retében tárgyaltak a testület által 
alapított városi kitüntetések idei 
odaítéléséről.

Tisztelt Olvasóink!

Ezúton tájékoztatjuk Önöket, hogy a lap megjelentetését a megrendelő döntése alapján a kiadó az új önkormányzati kép-
viselő-testület októberi megalakulásáig szünetelteti. Az újság kiadásának folytatásáról a hivatalba lépő képviselő-testület 

hozhat döntést.
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A 
m a g y a r 
e g é s z s é g ü g y 
napja, a Semmelweis-nap 
alkalmából idén is ünnepséget 
szervezett az önkormányzat, jú-
nius 26-án a Hotel Gottwaldban 
köszöntötték az egészségügyben 
dolgozó tatai és kistérségi szak-
embereket, munkatársaikat.
A Semmelweis-napon, július 1-én 
1992 óta minden évben ország-
szerte az egészségügyben dol-
gozókat ünneplik. Michl József 
polgármester köszöntőjében ezzel 
kapcsolatban úgy fogalmazott: – 
A tataiak és a kistérségben élők 
nevében is köszönöm azt az alá-
zatot, azt a szolgálatot, amellyel a 
betegek mellett állnak, legyen szó 
akár gyógyításról, mentésről, ápo-

lás-
r ó l , a kisbabák 
gondozásáról vagy éppen tanács-
adásról. A városvezető kiemelte: 
– Az orvostudomány, az ápolás 
akkor hatékony, ha a beteg gyó-
gyulni akarása is ott van, de a gyó-
gyulás soha nem működik a csoda 
nélkül. A gyógyítás egy olyan cso-
da, amit nem értünk, de az, hogy 
az orvosnak, ápolónak köze van 
hozzá, egészen biztos, és ezt kell 
megköszönnünk az egészségügy-
ben dolgozóknak: hogy közremű-
ködnek a gyógyulásunkban.
A tatai eseményen részt vett Dr. 
Takács Péter, a Belügyminisztéri-
um egészségügyért felelős állam-

titkára, 
aki el-

mond-
t a : 

– Sem-
m e l w e i s 

Ignác a ma-
gyar egészségügy 

legnagyobb példaképe, 
és akik itt ülnek ma, egytől-egyig 
példaképek, a saját szűkebb kö-
zösségükben. A 21. században 
ugyanis egy olyan hivatást válasz-
tottak, amellyel másokat szolgál-
nak. Értéket képviselnek, és Sem-
melweis szellemiséghez méltóan 
dolgoznak, aki hihetetlenül inno-
vatív ember volt, a mindennapi 
megfigyeléseire alapozva vont le 
tudományos következtetéseket, 
emellett pedig állhatatosan ra-
gaszkodott az elképzeléseihez. Az 
egészségügyi ellátórendszert és a 
benne dolgozókat az állhatatos-
ság, tervszerűség és az emberség 
kell, hogy jellemezze, s az a se-
gítőkészség és tenni akarás, amit 

a magyar egészségügyi dolgozók 
képviselnek, méltán okot ad ne-
künk az ünneplésre – zárta gondo-
latait Dr. Takács Péter.
Mint minden évben, a tatai rendez-
vényen idén is külön köszöntötték 
azokat az egészségügyi dolgozó-
kat, akik jubileumi évfordulót ün-
nepelnek ebben az esztendőben.
-Dr. Németh Ágnes, az 5. számú 
házi gyermekorvosi körzet orvosa 
55 éve,
-Dr. Varga Mária, a 2. számú házi 
gyermekorvosi körzet orvosa 50 
éve,
-Dr. Kadlecsik Teréz, a 2. számú 
fogorvosi körzet fogorvosa 45 
éve,
-Pongrácz Erika, a 3. számú fel-
nőtt háziorvosi körzet asszisztense 
45 éve,
-Pappné Karsai Zsuzsanna védőnő 
45 éve,
-Dr. Honti Anna, a 6. számú házi 
gyerekorvosi körzet orvosa 40 
éve,
-Benkőné Nagy Tímea, az 5. szá-
mú háziorvosi körzet asszisztense 
több mint 40 éve,

-Kostyál Béláné, a 6. számú fel-
nőtt háziorvosi körzet asszisztense 
40 éve,
-Dr. Reisz Kornélia, a 2. számú 
felnőtt háziorvosi körzet orvosa 
35 éve,
-Harcsa Péterné védőnő 35 éve,
-Kempf Andrea, a 2. számú fog-
orvosi körzet asszisztense 35 éve,
-Dr. Lakos Ildikó, az 1 számú házi 
gyermekorvosi körzet orvosa 25 
éve,
-Dr. Barcsik Tibor a 6. számú fel-
nőtt háziorvosi körzet orvosa 20 
éve,
-Hernádiné Zsidi Nikoletta, a 6. 
számú felnőtt háziorvosi körzet 
asszisztense pedig szintén 20 éve 
dolgozik az egészségügyben.
-Dr. Kiss Zsuzsannát, aki 40 éve 
dolgozik az egészségügyben, Csá-
kányné dr. Márk Zsuzsanna, Baj 
jegyzője köszöntötte.
Köszönjük munkájukat, a betege-
kért végzett fáradhatatlan szolgá-
latukat!
A tatai ünnepségen közreműkö-
dött Jenei Márta, valamint Bolyki 
Balázs és a B4.

„A gyógyítás egy csoda…” 
 Köszönet az egészségügyben dolgozóknak!

Turczi István József Attila-, 
Babérkoszorú- és Prima Pri-
missima- díjas magyar költő 
kapja az idén 200 éve szüle-
tett Branko Radičević szerb 
romantikus költőről elneve-
zett Brankovo kolo nemzet-
közi irodalmi nagydíjat. A 
díjátadó ünnepségre szeptem-
berben kerül sor – adta hírül a 
litera.hu portál.
A weboldal kiemeli, az idei 
díjnak különös jelentőséget 
ad, hogy bicentenáriumi év 
van, a szerb klasszikus szüle-
tésének 200. évfordulóját ün-
nepli egész Szerbia, és ebből 
az alkalomból a háromtagú 
szakmai zsűri három koráb-
bi, szerb nyelven megjelent 
könyve alapján Turczi Ist-
vánnak ítélte oda a nagydíjat. 
Indoklásuk szerint „a magyar 
költő életműve rendkívül 

összetett, világirodalmi 
szintű megjelenítése és 
összegzése a nyugati 
műveltségű, ugyanak-
kor mély kelet-európai 
tapasztalatokat hordozó 
modern európai ember 
világlátásának.”
Turczi István, aki 
2014-ben Tata 
Város Díszpol-
gára lett, 2022-
ben megkapta 
a Boszniai 
Szerb Köztár-
saság Nem-
z e t k ö z i 
I rodalmi 
N a g y -
d í j á t , 
tavaly 
p e -
d i g 
a z 

1573 elnevezé-
sű Nemzetkö-
zi Költészeti 
Nagydíjat. Az 
újabb nemzetkö-
zi elismeréshez 

szívből gra-
tulálunk!

Újabb nemzetközi elismerés 
Turczi Istvánnak

A Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság, Tata Város Önkormányzata 
és a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Államtudományi és Nemzetkö-
zi Kapcsolatok Kara Magyary Zoltán Szakkollégiuma szervezésében 
idén július elsején rendezték a Magyary konferenciát Tatán, a Ma-
gyary Házban.
A 2024-ben 29 éves Magyary Zoltán Népfőiskolai Társaság a múlt 
század közepén működött Tatai Népfőiskola nyomdokaiban járva 

jött létre, hogy az élethosszig tartó tanulás jegyében ápol-
ja és adja tovább Magyary Zoltán szellemi örökségét, 

munkásságát. A társaság elnöksége hagyományt 
teremtett azzal, hogy 2008 óta évente meg-
szervezi a szakmai konferenciát, melynek 
egyik mai vendége Dr. Navracsics Tibor 
közigazgatási és területfejlesztési minisz-
ter volt. (Az eseményről részletesen olvas-
hatnak a tata.hu oldalon.)

Idén is konferenciával emlékeztek 
Magyary Zoltánra
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Június 28-án pénteken dél-
után megkezdődött az idei 
Víz, Zene, Virág Fesztivál. 
Az esemény megnyitóján, a 
Zsigmond Király Borlovag-
rend felvonulását követően 
2024-ben is díjazták az év 
borait.
Ebben az esztendőben:
-Tata Város Rosé Bora: 
Pinot Noir 2023, Hubik 
Pincészet
-Tata Város Vörös Bora: 
Pinot Noir 2022, Kristály 
Imperial Borpince
-Tata Város Fehér Bora: 
Sauvignon Blanc 2023, 
Kősziklás Borászat
-és Tata Város Zászlós 
Bora: Prémium Olaszriz-
ling 2021, Kamocsay Ákos

Átadták az év borainak járó elismeréseket
29. Víz, Zene, Virág Fesztivál

2024. június 28-án a Víz-Ze-
ne-Virág fesztivállal párhuza-
mosan tartotta meg nyitógálá-
ját a Tatai Szabadtéri Játékok. 
A Cseke -tó melletti gyönyörű 
parkban egy új programsorozat 
épül, mely a legfrissebb turisz-

tikai vonzereje lehet az amúgy 
is csodás kisvárosnak.
A Tatai Szabadtéri Játékok nem 
újkeletű. A különleges épített 
kertben már a XVIII. század 
végén tartottak előadásokat, de 
fénykorát az 1930-as években 

érte el, amikor több ezer ember 
volt kíváncsi az Esterházy Fe-
renc gróf által rendezett nagy-
szabású, különleges, a szabad 
térben megrendezett színházi 
előadásokra. 
Azóta a tatai szabadtéri szín-

pad megélt szép és kevésbé 
szép napokat is, de tagadha-
tatlan, hogy a helyiek szívé-
ben különleges helyet foglal 
el. Épp ezért az rendezvény-
sorozat idei indulása rengeteg 
pozitív visszajelzést kapott, és 

működtetésére komoly városi 
összefogás jött létre. A Tatai 
Szabadtéri Játékok 19 előadás-
sal, egy igazán színvonalas és 
gazdag programmal szerepel 
idén a városi programkínálat-
ban.
Változatos műfajú előadásai 
között megtaláljuk a kellemes 
nyári szórakozást jelentő víg-
játékot, retro-musicalt, de – 
folytatva az elődök értékeit – a 
komolyzenét és a kortárs bal-
ettet is. A gyerekek nyári sza-
badidő eltöltésére gondolva, 
egy kisebb árnyékolt nézőteret 
kialakítva várják a kisgyerme-
kes családokat is a meseelőa-
dásokra.
A Tatai Szabadtéri Játékok 
létrejöttével egy színvonalas 
kulturális hagyomány éled 
fel Tatán, melynek hosszútá-
vú működése reméljük soká-
ig gazdagítja majd a kisváros 
nyári napjait.

Tatai Szabadtéri Játékok megnyitó
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Sikeres tanévet zárt a Peron Tehetségközpont

Évzáró koncerttel ünnepelték a 
tanév végét június 27-én a Peron 
Music Könnyűzenei Tehetséggon-
dozó és Képző Központban, ahol 
közel 30 produkcióval léptek fel a 
fiatalok.
Ötödik tanévét zárta az intézmény, 
s a mögöttünk álló hónapokban 
120 tehetséges növendékkel fog-
lalkoztak a tanárok, mentorok. A 
2023/24-es időszak több szem-
pontból is különleges volt a köz-
pont számára. Többek között idén 
februárban, a Peron Music Ala-
pítvány fennállásának 30. évfor-
dulója alkalmából korábban meg-
hirdetett ünnepi programsorozat 

zárásaként bemutatták az alapít-
vány történetének három évtize-
dét bemutató, „30 Év Veled” című 
könyvet. Emellett három tatai ze-
nekar is bejutott „A Dal 2024” leg-
jobb 40 produkciója közé. Az élő 
televíziós show műsorokban idén 
az Arcidrának, a HellóPistinek 
és a Quacknak is szurkolhattunk. 
Mindhárom zenekar kötődik a ta-
tai tehetségközponthoz, melynek 
az Arcidra tagjai a növendékei, a 
Quack és a HellóPisti pedig már 
több alkalommal is együttműkö-
dött az intézménnyel, valamint a 
Peron Alapítvánnyal. Ráadásul az 
Arcidra „A Dal 2024” felfedezett-

jeként ebben az évben Petőfi Zenei 
Díjas lett az év felfedezettje kate-
góriában.
Pap Tibor, a Peron Alapítvány el-
nöke, a tehetségközpont vezetője 
az elmúlt időszakot értékelve el-
mondta: – Egyértelműen érezzük 
a mögöttünk álló öt év dinamikus 
fejlődését, ami látható a gyereke-
ken és azon a szakmai munkán 
is, amit mi odateszünk a tanulás 
mellé. Azért érdekes az ötödik 
év, mert azok közül, akik négy 
évig jártak hozzánk, az érettségi 
után sokan elmentek, hagyva ma-
guk után egyfajta űrt még úgy is, 
hogy többen benéznek időnként 

hozzánk. Természetesen folyama-
tosan jönnek az új növendékek, de 
továbblépett az első olyan generá-
ció, amellyel az első négy évben 
dolgoztunk. A központ hátterében 
működő mag egy erős, összetartó 
csapattá érett, mellette vannak a 
kezdetektől itt dolgozó tanáraink, 
valamint mindig jönnek újabb és 
újabb szaktanárok, akik tudják 
követni azt a fajta módszertant, 
ami nem a kényszerről, hanem az 
örömről szól. Fontos, hogy mindig 
frissen tartsunk mindenkit abban 
a gondolkodásmódunkban, mely 
szerint alapvetően nem a kiválósá-
gokat keressük, hanem azt szeret-
nénk, hogy minél többen tudjanak 
zenélni, és nem azokat értékeljük 
kizárólag, akik a legtehetségeseb-
bek, hanem általában mindenkinek 
az önmagához viszonyított teljesít-
ményét értékeljük. Pap Tibor hoz-
zátette: – Az öt év már egy olyan 
időszak, ami miatt kicsit megvere-
gethetjük a saját vállunkat, hiszen 
túlvagyunk az indulás nehézsé-
gein, egy koronavírus járványon, 
energiaár válságon, és mára stabi-
lan beállt az éves 110-120 körüli 
diáklétszám, amivel folyamatosan 
tudunk dolgozni.

Az évzáró eseményen Michl Jó-
zsef polgármester úgy nyilatko-
zott: – Gratulálok az elmúlt tan-
év szép eredményeihez, hiszen a 
könnyűzenét elsajátítani, művelni, 
egyáltalán nem könnyű, ezért is 
volt fantasztikus az a tatai siker, 
ami „A Dal” című műsorban idén 
született, és amit az Arcidra külön 
elért. Szeretettel gratulálok a taná-
roknak is, akik mindent megtettek 
azért, hogy a növendékeikből ki-
hozzák a legjobbat.
Az koncerteket megelőzően díja-
kat is átadtak a Peron színpadán, 
ahol köszöntötték az év hangsze-
reseit, azokat, akik a legtöbbet 
fejlődtek önmagukhoz képest, 
valamint az év önkéntesét és az 
év tanárát is. Az év popzeneszer-
zője Hadobás Zorka, az év dobosa 
Gajzágó Anna és Ruzicska Flóra, 
az év basszusgitárosa  Flór Leven-
te, az év gitárosa Szíjj Barnabás és 
Tóth Attila, az év elektronikus ze-
nésze Kósa Sándor, az év énekese 
Diószegi Orsi, Pocsai Anna,  Hart-
mann Dorka és Hadobás Zorka, az 
év billentyűse Ábrahám Gréti és 
Jakab Enikő, az év önkéntese Szíjj 
Barnabás, az év tanára pedig Kört-
vélyesi Ákos lett.

„Az idő hullámai – egy élet krónikája 
1959-2024.  címmel nyílt kiállítás a Né-
met Nemzetiségi Múzeumban június 28-
án.
A tárlat Kovács Ferenc magángyűjtemé-
nyére alapozva mutatja be a német és 
magyar Dunabarátok Körének 65 éves 
működését a múzeum földszinti kiállító-
terében, a „Közlekedési Kultúra Napja 
2024” eseménysorozatának vármegyei 
programjaként.
Kovács Ferenc évtizedek óta jó ismerője 
az ún: ulmi skatulyák történetének. I. Li-
pót császár javaslatára az udvari kamara 
1689-ben határozta el németek betelepíté-
sét, s a betelepített családok jelentős része 
– így az Esztergom környékbeli német 
falvak első lakóinak többsége is – a Du-
nán érkezett hazánkba egy sajátos hajótí-
puson, az ulmi skatulyán (ulmer schach-
tel). Ez az egyszerű szerkezetű vízi jármű 
a tutajokhoz hasonló, ami nevét a készí-
tése helyéről, valamint a hajótestre épí-
tett dobozszerű fedett építményről kapta, 
melyet skatulyának csúfoltak. A korábban 
áruszállításra használt, fából készült hajó 
hossza kb. 20-30 méter volt, a hajót a víz 
sodrásán kívül nem hajtotta semmi, így 
csak a folyón lefelé tudtak vele közle-
kedni. Az ulmi skatulyákat a megérkezés 
után egyszerűen szétszedték, s a faanya-
got eladták, vagy építésekhez használták. 
E különleges hajótípus a 18. században 
már menetrend szerint járt egészen a 
vasút megjelenéséig. A múlt században, 
ennek hagyományait felelevenítve in-
dultak évente hajók Ulm-ból, ezeknek a 
fogadását bízták Kovács Ferencre még a 
hatvanas évek elején, az Országos Köz-
lekedéstudományi Egyesület vezetőségi 
tagjaként. Tapasztalatait, élményeit, az 
időközben összegyűjtött fotókat és tár-
gyakat a most megnyílt kiállításon tárja 
az érdeklődők elé. Ahogyan Kovács Fe-
renc fogalmazott: -„Én, mint Dunabarát, 
nem csupán a múltat örökítettem meg, ha-
nem szeretettel és tisztelettel ápolom ezt 

a szoros köteléket és megtiszteltetésnek 
veszem, hogy ezt a társaságot szolgálhat-
tam és továbbra is tagja lehetek. A több 
évtizedes munkámon keresztül pedig sze-
rettem volna bemutatni, hogy a Duna nem 
csupán víz, hanem az élet.”
A tárlat megnyitója alkalmat adott arra is, 
hogy bemutassák azt a Tata Város Önkor-
mányzata gondozásában megjelent jubi-
leumi albumot, mely az elmúlt 65 évet és 
a két Dunabaráti civil szervezet – Német-
ország, ULM-i SCHACHTEL – „Gesells-
haft der Dunaufreunde ULM” és Magyar-
ország, KTE – Közlekedési Tudományi 
Intézet Budapesti szervezet – kapcsola-
tát mutatja be.  A történetük hivatalosan 
1961. július 24-én, Komáromban kezdő-
dött, az első találkozóval. Ahogyan az 
album bevezetőjében olvasható: – „Feltá-
rulnak azok az évek, amikor a Dunaba-
rátok Társasága a folyó hullámain át ösz-
szekapcsolta a népeket és megteremtette 
az örök béke és barátság hídját. A kultu-
rális találkozók és az emlékkönyvek által 
az egyesület értékes hagyományokat őriz 
és közvetít, hozzájárulva a Duna-menti 
országok közötti szoros kapcsolatokhoz 
és a béke előmozdításához. Az eltelt idő-

szakban elért eredmények és a közösség 
elkötelezettsége példaértékű a nemzetek 
közötti barátság és kulturális együttmű-
ködés terén.” A kiadvánnyal kapcsolatban 
a kiállításmegnyitón Michl József polgár-
mester elmondta: – Ritka, hogy valaki a 
mindennapjai, a munkája mellett olyan 
hosszú ideig, olyan lelkesedéssel foglal-
kozzon egy témával, mint Kovács Ferenc. 
Ezért örömmel álltunk a gyűjteménye és 
annak bemutatása mellé, hogy segítsük 
a nagyközönség elé tárni a Dunabarátok 
együttműködésének történelmét.
„Az idő hullámai – egy élet krónikája 
– 1959-2024” című album a május 10-i 
„Közlekedési Kultúra Napja 2024” orszá-
gos nyitórendezvényen az év közlekedési 
kiadványa kategóriában különdíjat ka-
pott.
A Tata Város Önkormányzata, a Kuny 
Domokos Múzeum Német Nemzetiségi 
Múzeumának kiállítóhelye és a Közleke-
déstudományi Egyesület Komárom-Esz-
tergom Vármegyei Területi Szervezeté-
nek Dunabarát Köre együttműködésével 
létrejött kiállítást az érdeklődők augusz-
tus 31-ig tekinthetik meg, keddtől-szom-
batig 10:00 és 18:00 óra között.

Könyv és kiállítás mutatja be a Dunabarátok 
együttműködésének 65 évnyi történetét Van, aki imád futni. Én utálok, mert nincs hoz-

zá labda, de még is hetente egyszer-kétszer 
rászánom magam.…Tudom sokan vagyunk 
„tavakkörülszaladgálók” és így, - vagy úgy, 
de valami mégis hajt bennünket… minden-
kinek megvan a maga indoka, ami ezer féle 
lehet…például az is, hogy csodálatos a mi 
városunk. Különösen a tavaink környéke mu-
tatja mindig új és új arcát. Rójuk a köröket, 
mert hát a Cseke- és az Öreg-tó partján futni 
mással „ nemöszehasonlítható” élmény…
Sokan vagyunk, egyre többen és mégis az az 
ember érzése mindenki fut amerre lát…
Az a futógondolatom támadt, hogy mi lenne, 
ha mindenki a menetirányszerinti jobb olda-
lon szaladgálna, nem akadályozva a szem-
ben jövőt…
Már hallom az ellenérveket: Nekem ne 
mondja meg senki merre fussak….Mi van? 
Már ebbe is beleszólnak?...Fuss inkább és ne 
kreálj szabályokat még ott is ahol nem kell!…
Ez is igaz lehet, de nem hinném, hogy ez bár-
kit szabad mozgásában korlátozna, sőt ha a 
sétálók, a kutyások és a bicósok is betartják, 
rutinná válik, természetessé, mint a csodála-
tos napfelkelte, vagy napnyugta a tavakon, a 
nádasokról és vadludakról nem is beszélve…
Támadt egy másik futógondolatom is. Mi len-
ne, ha üdvözölnénk egymást futás közben? 
Na nem „ Kezeit csókom Terézia kisasz-
szony!”-ra, vagy „ Szépnapot kívánok 
Zsigmond bátyám!”-ra gondoltam, ha-
nem egy karlendítésre. Nem a jobb karéra, 
mert az fájó emlékeket ébresztene és nem 
is a Fradisták „Szívtől az égig!” köszöné-
sét szorgalmaznám./ Bár Fradista lelkem 
biztosan örülne…/ Hanem a balkar futást 
segítő előre lendülése közben a tenyér elő-
re fordítását! Csak így egyszerűen, kortól, 
nemtől függetlenül, szó nélkül, hogy még 
az is megtehesse, aki már annyira fáradt, 
hogy fülén is veszi a levegőt…
Mindezt miért is?...mert, mert illik kö-
szönni! Főleg, ha egy család vagyunk, a 
„ futókcsaládja”.

Persze nem kötelező és csak leírtam és fu-
tok tovább, futógondolataimmal és köszö-
nöm szépen mindazoknak, akik segítették 
főszerkesztői munkámat!           -pf-

Futógondolatok…



A Honvéd Bajtársi Klub sport-
barátai körében Rigó Balázs 
alpolgármester tartott élmény-
dús tájékoztatót  “A Magyar 
sport 1945 -1960 az Olimpiák 
jegyében” címmel.
A Fenyő téri Nyugdíjas Házban 
áramszünet miatt Rigó Balázs 
saját számítógépén filmrészle-
tekkel, fényképekkel, korabeli 
sajtó történetekkel színesítve 
mesélte el  az 50-es évek sport-
politikáját.  A szépkorú részt-
vevők újra részesei  lehettek a 
XX. század akkori világának.
Keleti Márton rendezte Civil a 
pályán c. filmből  kiemelve  A 

Munkára, Harcra  Kész   MHK   
sportmozgalom vidám, vicces 
oldalait. 
Megismertük a Tatán akkor 
épülő Edzőtáborban készülő 
válogatott sportolók felké-
szülését szerény lehetőségek 
között. Ezért volt csodálatos 
1952-ben a Helsinkiben ren-
dezett Olimpián  Magyaror-
szág sportolóinak 16 aranyér-
me, amellyel akkor az USA és 
Szovjetunió mögött a  harma-
dik helyen végeztek sportoló-
ink.
A  hatalmas sportsikereket  el-
ismerték hazánkban, hazaér-

kezésük után nagy ünnepség-
sorozat mellett találkozókat 
szerveztek  a közönséggel, a 
fiatalokkal.
A neves sportolók közül az 
előadó kiemelte Székely Éva 
úszónő, Keleti Ágnes tornász, 
Gyarmati Dezső vízipólós va-
lamint a Sebes Gusztáv Szö-
vetségi kapitány által vezetett 
aranycsapat, benne  Puskás Fe-
renc labdarúgó csapatkapitány 
szerepét.
Érdekesen mutatta be a kor 
sajtóhíreit   az előadó, majd 
kiemelte, hogy néhány spor-
tolóval közte Dömörky Lydia 

tőrvívóval és a híres sportri-
porterrel Szepesi Györggyel 
személyesen tudott riportot ké-
szíteni. Közben a régi, korabeli 
újságokból olvasott fel részle-
teket a hallgatóknak.
Hasonló sportsikereket sem a 
londoni, sem a későbbi mel-
bourne-i olimpiákon nem ér-
tünk el. Külön kiemelte Papp 
László  ökölvívónkat, aki Hel-
sinkiben kétszeres, majd Mel-
bourne-ben háromszoros olim-
piai bajnok lett. A magyar sport 
ebben a nehéz korszakában 
kivívta a társadalom elismeré-
sét, jelentős szerepet játszott  a 

sportolók megbecsülésében.
Szó esett még a 2024. évi Pá-
rizsban megrendezendő Olim-
piai játékokon a közel 200 fős  
magyar csapat lehetőségeiről, 
amelyet nagy érdeklődéssel 
várunk  július végén.
A Honvéd Bajtársi Klub El-
nöksége megköszönte a tartal-
mas tájékoztatót és átadta az  A 
20 éves Tiszta Égbolt Bajtársi 
Egyesület Emlékkönyv című 
kiadványt, amelyet a későbbi-
ekben
kutatómunkájában  hasznosíta-
ni tud  az előadó.   
                Sárközi József
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2024-ben immár ötödik alkalom-
mal csendül fel a klasszikus zene 
a tatai Öreg-tó partján a Klassz a 

pARTon!  Fesztivál kertében.
A tatai rendezvényről Érdi Tamás 
zongoraművészt, a fesztivál mű-

vészeti vezetőjét kérdeztük.
-Idén nyáron tizedik alkalommal 
szervezik meg a Cimbora Alapít-
vánnyal a Klassz a pARTon! feszti-
vált, aminek 2020 óta része a tatai 
tópart is. 
-2015 nyarán volt az első Klasz-
sz a pARTon! Fesztivál, amit az-
zal a céllal hoztunk létre, hogy 
rendhagyó módon népszerűsítse 
a klasszikus zenét, interaktív, já-
tékos koncertekkel a gyerekeket 
is megszólítsa, és bemutatkozási 
lehetőséget teremtsen fiatal zenész 
tehetségek számára. A kezdetek-
től keressük az új közönséget is, 
azokat, akik csak azért nem járnak 
„komolyzenei” koncertekre, mert 
megriadnak már a szó komoly-
ságától is vagy anyagi, távolsági 
okokból elérhetetlen a számukra. 
Ezért hoztuk ki a klasszikus zenét 
a koncerttermekből, hogy ne csak 
a megszokott keretek között, ne 
csak a megszokott formában, ha-
nem szabadtéren, a vízparton, par-
kokban, ligetekben - akár a fűbe 
heveredve is lehessen hallgatni a 
koncerteket. Így Tatán is már visz-
szatérő vendégek vagyunk a város 
támogató befogadásának köszön-
hetően.
-Ha jól tudom ennek a 10 évnek az 
eredményeit elég beszédes számok 
jelzik.
-Igen. Az elmúlt kilenc évben 425 

ingyenes programot rendeztünk, 
34 település 74 helyszínén, mint-
egy 210 szólista és 75 zenekar 
fellépésével. A számok mögött 
sok-sok munka és öröm van, kö-
szönet érte mindenkinek, művész-
barátaimnak, lelkes és fáradhatat-
lan munkatársainknak. Kiemelten 
hálásak vagyunk támogatóinknak, 
idén a Szerencsejáték Zrt-nek és a 
MOL ÚJ Európa Alapítványnak, 
valamint a csodálatos közönsé-
günknek, mert nélkülük nem len-
ne „klassz” a parton. 
-A fesztivál ismertsége és progra-
mok népszerűsége nyilvánvalóan 
egyre erősödött az eltelt évek alatt. 
Mennyire érezhető ez a színpadról 
vagy akár a szervezői székből?
-Megtisztelő és szívmelenge-
tő, hogy egyre többen igazítják 
hozzánk a nyári szabadságukat, 
azért, hogy minél több koncertet 
meg tudjanak hallgatni. Az elmúlt 
évek azt mutatják, hogy „divatba 
hoztuk” a klasszikus zenét. Ilyen 
bátran először mi vittük ki tucat-
szám koncertjeinket a szabadba, 
vízpartokra, strandokra, ligetekbe, 
parkokba, kertekbe, hirdetjük a 
klasszikus zene szépségét és eh-
hez nagyszerű muzsikus társakra 
találunk minden nyáron.
-Idén, ahogy a programban látom, 
elsősorban fiatal művészeket hív-
tak a fesztiválra.  

-Igen, már 2015-ben, a fesztivál 
első évében is hallhattunk olyan 
fiatal tehetségeket, akik a MOL Új 
Európa Alapítványa Tehetségtá-
mogató programjának díjazottjai 
voltak, de ezekkel a tizenéves fia-
talokkal én már korábban, a Buda-
pest Music Centerben „játszottam 
együtt” - ez volt a programunk 
címe. Mindig fontosnak tartottam, 
hogy bemutassunk fiatal tehetsé-
geket. Ezek a „gyerekek” közben 
felnőttek és én büszkén követtem 
nyomon azóta is felfelé ívelő kar-
rierjüket. Mindannyian a budapes-
ti Zeneakadémia után külföldön 
is tanultak, többen neves német 
és svájci egyetemeken végezték 
vagy végzik mesterképzésüket 
és világszerte sikereket aratnak. 
A Tatán fellépő fiatal művészek 
mellett Peter Caelen holland zon-
goraművészt hallhatják majd. Pe-
terrel évek óta együttműködünk, 
idén ő is egy fiatal tanítványával 
érkezik,  négykezes programmal.
Nagyon remélem, hogy a szabad-
téri helyszínek és a fiatal zenészek 
koncertjei a klasszikus zenétől 
idegenkedő fiatalabb korosztá-
lyoknak is egyre vonzóbbá teszik 
a fesztivált. 
Jöjjenek Tatára is, július 19-21 
között az Esterházy –kastély előtti 
parkban és a Menner Bernát Ze-
neiskolában várjuk Önöket!

Klubdélután a sportról Tata város alpolgármesterével

Klassz a pARTon!

július 11. csütörtök 16:00 
Fenyő tér 1. 
175 éve hunyt el Gábor Áron 
magyar nemzeti hős az 1848-as 
szabadságharc ágyú
készítője, tüzértiszt.
Előadó: Nemes János a Honvéd 
Bajtársi Klub alelnöke.

július 25. csütörtök 9:00 - 
14:00 Tata 1. Páncélos Dan-
dár
Szent Kristóf a Harckocsizók 
Védőszentje alkalmából Fegy-
vernemi napok,
melyen mi is részt veszünk.

augusztus 5. hétfő 14:00 
Tata Fenyő tér 1.
Elnökségi, összekötői értekez-
let.

augusztus 8. csütörtök 8:00 - 
18:00 Családi nap az unokák-
kal

Konferencia és Kiképzési Köz-
pont Balatonakarattya
Jelentkezés július 25-ig a Fegy-
vernemi napokig. Maximális 
létszám: 40 fő.

augusztus 20. kedd 
Részt veszünk Tata város Szent 
István napi ünnepségén.

augusztus 29. csütörtök 14:00 
Fenyő tér 1.
Az Őszirózsa Dalkör megkezdi 
felkészülését a 2024. szeptem-
ber 7.-i Pákozdi Kisbajtársi Ta-
lálkozóra.

Szeretettel várjuk klubtagjain-
kat rendezvényeinkre.

Kérjük klubtagjainkat és csa-
ládjaikat, vegyenek részt a vá-
rosi rendezvényeken a Múze-
umban, a Magyary Házban, a 
Szabadtéri színpadon.

Honvéd Bajtársi Klub, Tata
2024. július - augusztusi  tervezett programja

Lipták Ildikó drámapedagógust fogadtuk a Ma-
gyary Zoltán Tudásközpont és Könyvtárban 
2024. június 11-én. A Jázmin Utcai Általános Is-
kola harmadikosai kitörő lelkesedéssel fogadták 
és vetették bele magukat a történetszövés mes-
terségébe. Vendégünk vezetésével egyrészt meg-
ismerkedtek a gyerekek a Nyári nyomozás című 
regénnyel, persze a legizgalmasabb részeket ki-
hagyta az írónő a felolvasásból, azt meghagyta 

a fiataloknak egyéni 
olvasmányélménynek. 
Másrészt a kreatív fan-
táziájuknak köszönhe-
tően szuper „titkokat” 
árultak el magukról 
egymásnak. A program 
részeként kis csapato-
kat alakítottak a diá-
kok és egy-egy témát 
megbeszéltek, majd a 
csapatok elmondták a 
többieknek, hogy mire 
jutottak a diskurzus so-
rán. A bátor jelentkezők 
az osztályok előtt bo-
nyolódtak párbeszédbe, 

kerekítették a jobbnál jobb sztorikat, amelyek 
bizony sokszor kacajra adtak okot. A gyerekek 
mellett a pedagógusaik is bekapcsolódtak a kis-
csoportos tevékenységbe. Ők igazán iskolásko-
rúnak érezhették magukat ebben a szerepben. 
Köszönjük Ildikónak, hogy a foglalkozás által 
megízlelhettük a drámapedagógiai mesterségnek 
a szépségét.              Goldschmidt Éva

Drámáztunk Lipták Ildikóval
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Kaukázusi medvetalp irtását 
végezte el a Csongor utca végé-
nél a kecskeméti Növényvédő 
és Kártevőirtó Kft. Tata Város 
Önkormányzata megbízásából.
A kaukázusi medvetalp (Herac-
leum mantegazzianum) mér-
gező, inváziós gyomnövény, 
amely nagyon a hasonlít a kö-
zönséges medvetalpra (Herac-
leum sphondylium), utóbbi 
viszont nem mérgező. A két 
medvetalp között méretbeli kü-
lönbség van, a közönséges fajta 
maximum 1-1,5 méter magas, 
míg a kaukázusi akár 3-5 mé-
teresre is megnőhet. Átlátszó 

nedve mérgező, s a legkisebb 
érintkezés a növénnyel másod-
fokú égési sérüléseket idézhet 
elő, UV sugárzás hatására. Mi-
vel évelő növényről van szó, 
ezért esetleges újrasarjadását 
az önkormányzat figyelemmel 
kíséri, és ha szükséges, ismé-
telten beavatkozik.
Ha a városban bárhol észlelik a 
kaukázusi medvetalp megjele-
nését, mindenképpen kerüljék 
a növénnyel való érintkezést, 
és azonnal jelentsék a Tatai 
Közös Önkormányzati Hivatal 
jegyzőjének vagy a ph@tata.hu 
e-mail címen.

Tájékoztató-Kaukázusi medvetalp
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A K§H Bank és a Magyar Diák-
sport Szövetség (MDSZ) hosz-
szas előkészítő munka után el-
indította a „K§H mozdulj! az év 
testnevelő tanára” szavazást. A 
testnevelőkre először megyén-
ként lehetett szavazni, majd jö-
hetett az országos voksolás. Há-
rom kategóriában lehetett jelölni 
testnevelőket:
- 200 fő vagy alatti iskolában ta-
nító
- 200 fő fölötti iskolában tanító
- 30 év alatti fiatal 
Tatai siker az év testnevelője sza-

vazáson
Komárom-Esztergom Várme-
gyében június közepén vehették 
át az elismerést a megyei győz-
tesek. A K§H Bank Vármegyei 
központjában Zámbó Andrea a 
Bank, Németh Noémi az MDSZ 
képviseletében adta át az elis-
meréseket a Tatabányán tanító 
Múriné Pankotai Dórának és a 
két tatai testnevelőnek Kőhalmi 
Zsófiának és Árva Jánosnak. A 
két tatai díjazottat kérdeztük.
Hogy kezdődött a pedagógus pá-
lyafutása?

K. Zs.: mindkét ágon voltak pe-
dagógusok a családban, szüleim 
is azok, sőt anyukám tanított is 
engem. Már kisgyerekként vittek 
magukkal a versenyekre, ebben 
nőttem fel. Sokat számítottak az 
általános és középiskolás testne-
velő tanárok is, így szinte biztos 
volt, hogy a TF-re megyek. Az 
első munkahelyem a REFI volt 
ahol már utolsó évesként is taní-
tottam.
Á. J.: 1981 óta tanítok. A gaz-
dasági életben, egy üzemben 
dolgoztam, de már szerveztem 

táborokat gyerekeknek. Egy 
barátom hívott Kömlődre ahol 
középsúlyos értelmi fogyatékos 
gyerekekkel foglalkoznak, azzal 
hogy biztos tetszeni fog. Eszter-
gomban szereztem gyógypeda-
gógusi végzettséget és valóban 
tetszett a munka, a foglalkozás 
a gyerekekkel. Aztán megalakult 
Tatán Az Új úti intézmény és át-
csábítottak, azóta itt tanítok.
Milyen élmények érték mióta ta-
nít?
K.ZS.: 7-8 évig tanítottam a 
REFI-ben aztán megkerestek, 
hogy átmennék-e a Kőkútiba. 
Gyorsan kellett döntenem, de 
mint azóta kiderült jól döntöttem. 
Tagozatos osztályokban taníthat-
tam és beletanultam a szakmába. 
Fontos volt, hogy osztályfőnök 
is voltam, így jobban megismer-
hettem a gyerekeket. Jószerivel 
többet voltak velem mint a szü-
leikkel. Büszke vagyok a három-
szoros Diákolimpiai bajnok ta-
nítványaimra, akik atlétikában és 
kézilabdában is sikeresek voltak.
Á.J.: az Új úti iskolában 1995 óta 
tanítok és rengetek sikert értünk 
el. Az ide járó gyerekekkel ne-
hezebb a munka, több figyelmet 
kell rájuk fordítani, de hálásak 
minden kis eredményért. Siker 

és eredmény pedig volt bőven. 
Nagyon jó szívvel gondolok 
három remek tanítványomra: 
Gyöngyösi Anita, Polyák Brigit-
ta, Hegyesi Hajni többször is állt 
a Diákolimpiákon dobogón. Fő-
leg atlétika, úszás és a Kapkodd 
a lábad! ügyességi vetélkedőn 
születtek jó eredmények.
Mit gondol erről a szavazásról?
K.ZS.: óriási megtiszteltetés, 
hogy egyáltalán szavazatokat 
kaptam. Úgy gondolom ez a sza-
vazás egyúttal a testnevelés el-
ismerése is, amire nagy szüksé-
günk volt. Sokan kerestek meg, 
hogy szavaztak rám, de nem 
gondoltam, hogy eddig jutok. 
Köszönöm mindenkinek a sza-
vazatát, büszkén fogom hordani 
az erre az alkalomra kapott pólót.
Á.J.: sokan hívtak fel azzal, hogy 
szavaztak rám. Ekkor gondol-
kodtam el azon, hogy ennyien 
szeretnek, vagy ennyien gondol-
ják azt, hogy elismerik a munká-
mat. Sokat jelent ez a díj, ráadá-
sul még egy szakmai elismerést 
is kaptam ebben a tanévben. A 
Kulturális és Innovációs Minisz-
térium „Bonis Bona-A nemzet 
tehetségeiért” díjat vehettem át. 
Ebből a szempontból is kiemel-
kedő volt a 2023-2024-es tanév.

Hű de élvezem én a strandot….
Akár ez a régi slágerből idézett cím is 
elhangozhatott a kánikulai hétvégén. 
Biztos sokan találtak menedéket a 
habok között. A Víz Zene Virág Fesz-
tiválon a vizet a FOOTOUR SE által 
szervezett Tóátúszás jelentette, amely-
re szombaton délelőtt került sor. Két 
táv várt a résztvevőkre, akik választ-
hattak a 3500 és az 1500 méter közül. 
Talán kicsit kevesebben voltak mint az 
elmúlt évben, lehet hogy a nagy meleg 

tartott vissza többeket, bár előzetesen 
neveztek. A szervezők jól felkészültek, 
sokan vigyáztak asz úszókra. Díszven-
dége is volt az eseménynek, a tatabá-
nyaiak olimpiára készülő úszója Jack 
Vivien és edzője Kocsis Márta látoga-
tott ki az Öreg tó partjára. Az első rajt 
10 órakor volt, a dudát Vivien Michl 
József polgármesterrel szólaltatta meg, 
erre indult el a 3500 méteren induló 
mezőny. A parton találgatások mentek 
a győztes időt illetően, többen is 50 

perc körül várták az elsőt. Aztán kide-
rült, hogy alig tévedtek,hiszen 52.32-
es idővel Zina József jött ki először a 
vízből. Nem sokkal később megérke-
zett a női győztes Szűcs-Bujna Lilla 
is. Fél egykor rajtolt el az 1500 méte-
ren induló mezőny. A győztesnek alig 
valamivel több  mint 25 percre volt 
szüksége a célbaérkezésre. Érdekes-
ség hogy Hörömpöli Éva érte el a jobb 
időt, de nem sokkal maradt le a férfi 
első helyezett Papp Zoltán sem.

A sportág egyre 
népszerűbb a vilá-
gon, már az olim-
pia műsorán is sze-
repel. Hazánkban 
is egyre többen ját-
szanak, de itt a vá-
rosban is van lehe-
tőség kipróbálni ezt 
a játékot. Az Építők 
parkjában 4, míg a 
Fényesen 2 pálya 
várja az érdeklődő-
ket. A  hétvégén Tatán 
randevúzott a hazai 
strandröplabda elitje. 
Az Országos Bajnok-
ság második fordu- l ó j á r a 
érkeztek a sportolók. Három napon 
keresztül 4 pályán pattogott a labda, 

v a -
sárnap délután pedig az is 

kiderült kik nyerték a Strandröplab-
da OB második fordulóját. Először 
a nők döntőjére került sor. Egyik 

olda-
lon az ÉDRA 
címvédő duója Vaida Beáta 
és Villám Lilla, velük szemben Vas-
vári Eszter és Zsófi. Nem várt forga-

tókönyvet hozott aaz első szett, 
hiszen Vasváriék 

szinte 
h i b a 

nélkül 
játszva 

kiütöt -
ték Va-

i d á é k a t 
amit az 

eredmény 
is hűen mu-

tat: 21-9. A 
fo ly ta tás ra 

aztán össze-
kapták magu-

kat az édrások 
és ha nem is 

magabiztosan, 
de hozták a második szettet 

(21-18). Következett a döntő játsz-
ma ami csak 15 pontig tart, így a 
3-4 pontos előny már komolynak 
számít. Villámék 4-1-el kezdtek, 
majd 10-6 után gyorsan be is fe-
jezték, ezzel az OB első fordulója 
után a másodikban is felállhattak a 
dobogó tetejére. A férfi döntő egy-
szerűbb volt. A Papp Mátyás, Faze-
kas Balázs kettős két szinte azonos 
játszmában bizonyult jobbnak, bár 
Niemejer Lukács,Borbély Boldizsár 
főleg a szettek elején megnehezí-
tették a dolgukat. Így az OB máso-
dik fordulója kettős ÉDRA sikerrel 
zárult. Ezen a hétvégén is érdemes 
lesz kimenni az Építők parkba, mert 
a Strandröplabda Klub Kupa döntő-
jére kerül sor, ahol a 4-4 legjobb női 
és férfi csapat méri össze erejét.

Tataiak az év testnevelői között

Hű de élvezem én a strandot…. Évet zártak a TAC labdarúgói

Strandröplabda – ÉDRA sikerek


